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            MØDEREFERAT 25 
 

Skolebestyrelsesmøde (25) 

Mandag d. 5. december 2016 
19:00 – 21:00 
 
 
Mødested:                                        Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 
 

 
Mødedeltagere:  
 
Pia Skov Hansen, Jury Jørgensen, Charlotte Ellemose Sonne, Pia Andersen, Jesper Hansen, Mads 
Kyed, Christina Nordenbæk, Dorthe Hartung, Mie Ingemann, Majbrit Juel Christensen, Rie 
Mortensen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk Johannessen 
    
Elevrådsrepræsentanter: Amalie Pauline Jensen 9.c (formand), Emmely Nancke 9. B.(næstformand)  
 
Gæster: Maria Argiris, Anette Lægaard Sørensen, Sine Damgaard (Forældrerådsformand for 
børnehuset) 
 
 

 
Møderække 2016/17: Man 22/8 – tirs 13/9 - ons 12/10  –  tors 10/11 – man 5/12 – tirs 10/1 – ons 
8/2 – tors 9/3 - man 3/4 – tirs 9/5 – ons 7/6  
 

 
 

Punkt 144: Godkendelse af referat                                                                       5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At bestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Mødereferat 24 underskrevet og godkendt 

Bilag: : Mødereferat (24) af 10. november, har været rundsendt til gennemsyn, efterfølgende lagt 
på Skoleporten og er også vedhæftet. 
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Punkt 145: Evalueringssvar – ny dagtilbudsstruktur                                                      min.           

Beslutningstema: Evalueringssvar 

Indstilling: At bestyrelsen hører orientering- udtaler sig. Maria Argiris sender herefter 
Havrehedskolens endelige evalueringsskrivelse til Jens Otto Dalhøj, frist 9. januar 2017. 

Sagsfremstilling: Forældrerådsformand Sine Damgaard, samt Anette Lægaard Sørensen og Maria 
Argiris fremlægger på bestyrelsesmødet evaluering af dagtilbudsstrukturen pr. 25. oktober 2016, 
hvorefter der vil være tid til uddybende spørgsmål og drøftelse. 

Beslutning: MG, Maria Argiris beskriver den nye dagtilbudsstruktur – teamleder/pædagogisk 
afdelingsleder. Også i dagtilbuddet har man arbejdet ud fra Data fra kortlægning T1. Data i bl.a. 
Veflinge Børnehus viste, at især barn-barn relationen er et fokusområde. Den demokratiske 
dannelse hos børn er valgt som udviklingsområde. Vi har øje på svarene i kortlægningen der 
handlede om at have en god ven/bedste ven. ALS, Anette Lægaard Sørensen fortalte om 
fremtidens dagtilbud der har været Nordfyns Kommunes strategimodel over de sidste år- bl.a. 
med arbejdet i mindre børnegrupper i Børnehuset. ALS beskriver det daglige arbejde med 
læreplansmodeller og hvordan Børnehuset kombinerer Data og strategi. Mette Vestergaard 
beskriver processen ift medarbejderperspektivet. Sine (Formand i Børnehuset) beskriver, at 
forældregruppen ser udviklingen- bl.a. med blanding af aldersgrupper på begge stuer, derudover 
er der f.eks. aktiviteter for 3-årige alene, når dette er pædagogisk planlagt.  

Overordnet er vi stadig i proces. Vi siger nej Tak til madordningen. Der har været meget god 
sparring med de andre børnehuse i distriktet- det har alle nydt godt af. 

Evalueringssvar medsendes til næste SB-møde 26, 10. jan 2017 

 

Bilag: 

 

Punkt 146: Elevrådet                                      10 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling: Eleverne spørger til baderummet hos drengene, Lamper i cykelstativerne (vi 
tjekker med pedellen om cykelskursområdet er intakt) SB spørger og opfordrer til, at man som 
elev også sørger for, at have lys og reflekser på i denne mørke tid. Elevrådet har nedsat et udvalg 
der kigger på hvordan man kan få flere ellever til at cykle  

Beslutning: Intra-Opfordring omkring lys og reflekser.  

Bilag:  
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Punkt 147: Orientering fra ledelsen                                                                            min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling: Bl.a. ansættelser – Bh.kl./Lærer – Rikke Nielsen og Rasmus Worch er begge 
nyansat afd. Veflinge. Vi har sagt farvel til Hedvig Kristensen, afd. Veflinge der nu er gået på 
pension. 

Besøg af Gitte Høj, skole/dagtilbudschef- sparring omkring brug af data i skoleudviklingen. 

Beslutning:  

Bilag:  

 

Punkt 148: Parkering og trafik                     min.           

Beslutningstema: Ejendomme / Bygninger – herunder parkerings- og trafikforhold 
 
Indstilling: Opfølgning på sidste SB-møde. Her tog vi input fra SB-årsmødet om de trafikale forhold 
på vores skoler op. Vi har arbejdet videre med punktet- bl.a. afholdt møde med René Appel, 
Bygningskonsulent i Drift og Anlæg. Derudover har Charlotte forfattet et skrift til Intra. Disse input 
tages her op til videre drøftelse i Skolebestyrelsen 

Sagsfremstilling: Skolebestyrelsen drøfter input og opmærksomhedspunkter, samt beslutter videre 
tiltag. 
 
Beslutning: Charlottes skriv/opfordring har været på Intra- 1 forældre har meldt sig til gå-bus-
projektet. Dansk Skoleidræt har gjort opmærksom på, at de også har hjælp til etablering af gå-
bus-ordninger.  Elevrådet og SB udtrykker bekymring ift. At stå med ansvaret for gåbussen- og 
opbakningen fra forældre gør ikke initiativet realistisk.  

Der etableres yderligere 8 personaleparkeringspladser ”bag skolen”. Vi undersøger muligheden 
for ændring af nuværende P-pladsstruktur til en mere ”Dynamisk”, der kunne skabe større flow. 

Vi ansøger Børn og Unge om anlægsbevilling til etablering af P-pladser på skovvej. Rene Appel 
regner på projektet. 

Bilag: Vi sætter det på næste møde, hvis Rene Appel er blevet færdig med overslag.  
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Punkt 149: Principper vedrørende klassekasser       min.           

Beslutningstema: Klassekasser 
 
Indstilling: Skolebestyrelsen har arbejdet med principper for klassekasser 

Sagsfremstilling: På skolebestyrelsens årsmøde blev der spurgt til retningslinjer / guidelines / 
principper for klassekasser. Der er forskellig tilgang til udfordringen- så der blev bedt om en 
stillingtagen fra skolebestyrelsen. Skolebestyrelsen besluttede at lave oplæg/principudkast (Dorthe 
Hartung) til behandling/vedtagelse på dette SB-møde. 
 
Beslutning: Dorthe Hartungs arbejde med principper for klassekasse blev drøftet. Principperne 
blev justeret, vi laver tilføjelser som aftalt og vedtager på næste SB-møde 10. jan. 2017 
  
Bilag:  

 

Punkt 150: Toiletforhold                                               min.           

Beslutningstema: Toiletter 
 
Indstilling: At skolebestyrelsen får drøftet input fra årsmødet 

Sagsfremstilling: På skolebestyrelsens årsmøde blev der spurgt til Toiletforhold. 

Beslutning: Udskydes til næste SB-møde 
 
Bilag:  

Punkt 151: Alkoholpolitik ved forældrearrangementer                                      min.           

Beslutningstema: Alkoholpolitik 
 
Indstilling: At skolebestyrelsen får drøftet alkohol ved forældrearrangementer (skolefester, 
dimmission, klassearrangementer etc.) 

Sagsfremstilling: Vi besluttede at gå over til alkoholfrie øl ved dette års skolefest på Afd. Veflinge. 

Beslutning: KJ Kim Funk Johannessen fremlagde 3 modeller ift. En alkoholpolitik for 
Havrehedskolen. Disse blev drøftet i SB-  
SB læser principperne igennem – punktet tages op næste gang 
 
Bilag:  
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Punkt 152: Skolebestyrelseskursus                                          min.           

Beslutningstema: Skolebestyrelseskursus 
 
Indstilling: Skolebestyrelsen drøftede på sidste SB-møde muligheden for et internt kursus. 
Muligheder er blevet undersøgt/beslutning tages på dette møde.  
 

Sagsfremstilling: Dele af skolebestyrelse og ledelse deltog i det fælleskommunale 
skolebestyrelseskursus. Vi drøfter arbejdet og oplevelsen af kurset. Er der behov for yderligere? 
Eventuelt et Gl.Avernæs-bestyrelseskursus for os internt?  

Beslutning: Skolebestyrelsesformand Pia Skov Hansen fremlagde erfaringer fra tidligere kurser, 
hvor hele skolebestyrelsen har været afsted. Hvilket der var meget kvalitet i. SB drøftede behov 
og ønsker ift. denne skolebestyrelse. Kan forvaltningen inddrages i dette?  

Vi undersøger muligheder på bl.a. UCL – Forvaltning – Punktet tages op på januarmødet. 

Bilag:  

Punkt 153: Valg af Læringsplatform – status (Mads Kyed)                                                               min.           

Beslutningstema: Læringsplatform 
 
Indstilling: At skolebestyrelsen får orientering om processen mht. valg af Læringsplatform 

Sagsfremstilling: Nordfyns Kommunes skoler skal ifølge planen starte brug af Læringsplatform d. 
1/8-2017. Et udvalg har vurderet løsningsmuligheder. Mads har deltaget som forældre-
repræsentant og vil her orientere om processen og valget. 

Beslutning: Punktet udskydes til næste SB-møde 

Bilag:  

 

Punkt 154: Eventuelt                                min.           

Beslutningstema:  

Indstilling: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag: 

Glædelig Jul og Godt Nytår… 


